
Protokół posiedzenia Rady Bibliotecznej w dniu 14.03.2016 roku 

 

    Posiedzenie Rady Bibliotecznej otworzył Przewodniczący prof. dr hab. inż. Jerzy Błażejowski. 

Proponowany porządek posiedzenia był następujący:  

1/ sprawozdanie z działalności Biblioteki w roku 2015,  

2/ sprawy bieżące.  

 

Ad 1. Tekst sprawozdania  został rozesłany członkom Rady Bibliotecznej przed posiedzeniem. 

Dyrektor Biblioteki mgr Grażyna Jaśkowiak zwróciła uwagę na kilka zagadnień  przedstawionych                                

w sprawozdaniu.                                                                                                                                                      

Na wstępie podkreśliła, że realizacja zadań w 2015 roku była możliwa dzięki zwiększeniu budżetu 

Biblioteki o ok. 500.000 PLN. Znaczna część tej  kwoty (290.000 PLN) to środki z roku 2014, 

przeznaczone na zakup sprzętu elektronicznego. Ze względu na opóźnienie przetargu nie zostały 

wykorzystane. Decyzją władz Uczelni przeniesiono je na rok kolejny.                                    

Uwzględniając wzrost cen przyznano Bibliotece dodatkowo 200.000 PLN. 

Dyrektor Biblioteki mgr Grażyna Jaśkowiak wymieniła najważniejsze dokonania roku 2015 :                                                                                                                                               

- odnowienie sprzętu komputerowego, zakup nowego serwera niezbędnego dla prawidłowego 

funkcjonowania systemu bibliotecznego,                                                                                                                 

- pomyślne opracowanie i przekazanie danych do bazy Polska Bibliografia Naukowa i Moduł 

Sprawozdawczy,                                                                                                                                                         

- całkowite odejście od  tradycyjnego sposobu szkolenia bibliotecznego czytelników  na rzecz 

szkolenia online,                                                                                                                                                        

- opracowanie kursu e-learningowego dla studentów Wydziału Ekonomicznego dotyczącego  źródeł 

informacji naukowej  i metodologii pisania pracy magisterskiej,                                                                          

- likwidacja Biblioteki Biologii przy ul. Kładki w Gdańsku w związku z budową Wydziału 

Biotechnologii w oliwskim kampusie,                                                                                                                                                     

- zamknięcie Biblioteki Brytyjskiej, włączenie znacznej części jej zasobów do księgozbioru               

Biblioteki UG,                                                                                                                                                                 

- przeniesienie księgozbioru Biblioteki Humanistycznej do biblioteki utworzonej  w nowym gmachu 

Neofilologii,                                                                                                                                                                    

- podjęcie decyzji o przeniesieniu księgozbioru z Magazynu  Bibliotecznego przy ul. Sobieskiego                

w Gdańsku-Wrzeszczu do opróżnionych pomieszczeń dawnej Biblioteki Humanistycznej. 

   Mgr Grażyna Jaśkowiak zwróciła uwagę na strukturę wiekową zespołu Biblioteki UG. Największą 

jego część stanowią pracownicy w przedziale wiekowym 51-60+ (63  osoby), najmniejszą – zaledwie  

3 osoby – to pracownicy liczący mniej niż 30 lat. Postępujące zjawisko starzenia się zespołu przy 

braku napływu młodej kadry nie rokuje dobrze na przyszłość. 

 Udostępnianie zbiorów utrzymuje się od kilku lat na podobnym poziomie. Maleje zainteresowanie 

zbiorami tradycyjnymi na rzecz elektronicznych. 

  Po wystąpieniu Dyrektor Biblioteki Przewodniczący Rady zachęcił zebranych do dyskusji,                      

a następnie zarządził głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Biblioteki za rok 2015.     

W drodze jawnego głosowania Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 2      W drugiej części spotkania omówiono sprawę limitów na zakup książek zagranicznych. 

Uczestnicy posiedzenia otrzymali zestawienie ich wykorzystania przez poszczególne wydziały w 2015 

roku oraz propozycje wysokości limitów w roku bieżącym. 

Wydziały wykorzystały środki w różnym stopniu.  



Dyrektor Biblioteki wyjaśniła powód znacznego zwiększenia limitu przyznanego Wydziałowi Prawa. 

Planowane 30.000 PLN przekroczono o kwotę ponad 40.000 PLN. Znaczny wydatek na zakup książek 

wynikał z nadmiaru zamówień, które wpłynęły w poprzednich latach. Decyzją mgr Grażyny 

Jaśkowiak zamówienia te zostały zrealizowane. Dzięki temu w bieżącym roku zakupy publikacji z 

dziedziny nauk  prawnych powinny zamknąć się w kwocie planowanego budżetu. Dziekan Wydziału 

Prawa                        i Administracji zapewnił, że w przypadku niewystarczających środków 

sfinansuje zakup bazy prawniczej Westlaw.  

Wyznaczony limit przekroczył także Wydział Historii. Wydatki dotyczyły zakupu książek dla 

kierunku historia sztuki.  

W przypadku Wydziału Filologicznego nie wykorzystano budżetu. Zaplanowany fundusz, znacznie 

większy niż zwykle miał być przeznaczony na kupno literatury dla kierunku iberystyka oraz na książki             

związane z  nauczaniem języka fińskiego. Wbrew przewidywaniom zamówienia z Wydziału nie 

wpłynęły. Zaoszczędzone środki przeznaczono na zakup bazy Cambridge, która cieszy się dużym 

zainteresowaniem.  

Mgr Grażyna Jaśkowiak zadeklarowała chęć zakupu bazy Sage, ważnego źródła dla nauk 

społecznych. Będzie to możliwe, jeśli pozostaną w budżecie niewykorzystane środki. 

 

Dyrektor Biblioteki przypomniała, że fundusze na zakup książek zagranicznych pochodzą  

z budżetu Biblioteki. Wskazała na konieczność rozsądnego gospodarowania nimi. 

W przypadku, gdy pojawią się rzeczywiste potrzeby zwiększenia limitów poszczególnym wydziałom, 

środki takie będą wygospodarowywane w miarę budżetowych możliwości. 

 

W wyniku głosowania Rada Biblioteczna jednomyślnie przyjęła propozycję limitów na zakup  

książek zagranicznych w 2016 roku. 

 

   W dalszej części spraw bieżących Dyrektor Biblioteki zgłosiła wniosek o likwidację Samodzielnego 

Stanowiska ds. Zarządzania i Udostępniania Danych. Powodem likwidacji jest reorganizacja struktury 

Biblioteki. Obecnie zespół zajmujący się bazami danych to trzy etaty. Nie jest to stanowisko 

jednoosobowe i działa w ramach Oddziału Informatyzacji. Stąd zaistniała potrzeba formalnego 

uporządkowania tego stanu. Wniosek został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie . 

 

 Ostatnią sprawą, którą zgłosił Przewodniczący Rady, było ustalenie kolejnego posiedzenia, na którym 

zostanie przedstawiona kandydatura na stanowisko Dyrektora Biblioteki UG w kadencji 2016-2020. 

Ustalono, że spotkanie odbędzie się 6 czerwca 2016 r. 

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady podziękował uczestnikom za przybycie oraz złożył życzenia        

z okazji zbliżających się Świąt  Wielkanocnych. 

 
Protokołowała:  

Agnieszka Fiebig 

 
                                                                              
 


